
   PROTOKÓŁ NR LI/18 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 26 kwietnia 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.15:10   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik –Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie”,  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Edyta Bania - Skarbnik Gminy,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Barbara Kosak- Prezes PCZ w Kamiennej Górze,  

Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej. 

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad 

sesji  i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Problemy PCZ w Kamiennej Górze.  

9/ Przybliżenie korzyści z przynależności do Aglomeracji Sudeckiej. 

10/ Sprawozdanie z działalności GOPS za 2017 r.  

11/ Realizacja wniosków składanych przez Komisje za I kwartał.  

12/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ udzielenia dotacji Sudeckiemu Przedsiębiorstwu Robót Drogowych Sp. z o. o. w Jeleniej 

Górze na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym 

do rejestru zabytków, 



b/ wprowadzenia zmiany w uchwale Nr L/244/18 Rady Gminy Marciszów z dnia 29 marca 

2018 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Marciszów,   

c/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, 

których przedmiotem są te same nieruchomości,  

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

13/ Interpelacje i zapytania radnych.  

14/ Sprawy różne.  

15/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Radny Andrzej Mitczak 

wycofał wniosek Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia złożony  

na ostatnim posiedzeniu tj. w dniu 23.04.2018 r. 

 Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Odstąpiła od odczytywania wniosku. 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały dotyczącej 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w zasób mienia Gminy Marciszów nieruchomości 

gruntowej położonej w Świdniku, na której ma zostać wybudowana świetlica.  

 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła wniosek Wójta.                  

 

Porządek obrad sesji po zmianach:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Problemy PCZ w Kamiennej Górze.  

9/ Przybliżenie korzyści z przynależności do Aglomeracji Sudeckiej. 

10/ Sprawozdanie z działalności GOPS za 2017 r.  

11/ Realizacja wniosków składanych przez Komisje za I kwartał.  

12/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ udzielenia dotacji Sudeckiemu Przedsiębiorstwu Robót Drogowych Sp. z o. o. w Jeleniej 

Górze na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie wpisanym 

do rejestru zabytków, 

b/ wprowadzenia zmiany w uchwale Nr L/244/18 Rady Gminy Marciszów z dnia 29 marca 

2018 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych 

jednostkach organizacyjnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Marciszów,   

c/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, 

których przedmiotem są te same nieruchomości,  

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018, 

e/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w zasób mienia Gminy Marciszów 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Świdnik w granicy działki nr 105/1 



stanowiącej własność Skarbu Państwa, będącą w zasobie Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa.  

13/ Interpelacje i zapytania radnych.  

14/ Sprawy różne.  

15/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Anna Płaszczyńska Insp. ds. Rady Gminy i przygotowywania wniosków unijnych 

Poinformowała, że na wniosek Przewodniczącej Rady w protokole na str. 5  została dokonana 

następująca korekta: 

Zapis ,,Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk skierowała pytanie  

do przedstawiciela klubu LKS,, Bóbr” Marciszów”  

Zmieniono na ,, Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk skierowała 

pytanie do przedstawiciela klubu LKS,, Lesk” Sędzisław”. 

 

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia innych uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował o sprawach, jakie miały miejsce między sesjami: 

- spotkanie z Panem Kubackim prowadzącym stołówkę szkolną, który z końcem czerwca 

rezygnuje z prowadzenia działalności, 

- spotkanie związane z decyzją Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego odnośnie 

przydzielenia mostu do zasobów gminy Marciszów, 

- odbyła się uroczystość 100- lecia mieszkanki Gminy Marciszów Pani Marianny Ochap  

z Sędzisławia, 

- udział w IV Koncercie Piosenki Biesiadnej organizowanym przez Związek Emerytów  

i Rencistów, 

- spotkania związane ze sprawą WZWiK- Gmina. 

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.  

Problemy PCZ w Kamiennej Górze.  

Informację na temat problemów PCZ w Kamiennej Górze przedstawiła Barbara Kosak- 

Prezes PCZ w Kamiennej Górze. Poinformowała, że w październiku ubiegłego roku 

zwróciła się z prośbą o dofinansowanie szpitala, w związku z czym chciałaby wiedzieć jakie 

są powody braku odpowiedzi zwrotnej ze strony Gminy Marciszów.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Wytłumaczyła, że sprawa została zawieszona ze względu na różne okoliczności, co jednak  

nie oznacza, że radni nie są chętni, aby zająć się tym tematem.  

Radny Dawid Chęciński 

Zapytał czy Gmina Lubawka i  Gmina Kamienna Góra przekazały jakieś pieniądze.  

 



Barbara Kosak- Prezes PCZ w Kamiennej Górze 

Poinformowała, że jeszcze nie otrzymała żadnej odpowiedzi z Gminy Lubawka, natomiast   

ze strony Gminy Kamienna Góra przyszło pismo wyrażające ich zainteresowanie i chęć 

pomocy.  

Radny Adam Ryżowski 

Powiedział, że w momencie kiedy było odczytywane pismo z PCZ radny chciał wiedzieć 

jakie środki przeznaczył Powiat i mając już tą wiedzę radny uważa, że można podjąć jakąś 

decyzję.  

Następnie podjęto dyskusję na temat współpracy PCZ a Przychodnią,, Rodzinna”.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zapytała również Wójta Gminy Marciszów czy widzi jakieś realne szanse pomocy PCZ. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że podmiotów, które oczekują pomocy od Gminy jest bardzo dużo, przy czym 

Gmina też jest w sytuacji, że nie jest najbogatszą gminą, a może taką być, dlatego też jest 

dobry powód do rozmów. Uznał, że najlepszą regułą jeśli chodzi o pomoc w takich 

przypadkach jest przeliczenie na 1 mieszkańca i nad tym też Wójt się pochyli. 

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła o akceptację radnych jako wparcie dla Pana Wójta, aby mógł w imieniu 

mieszkańców występować i ewentualnie udzielić jakiegoś wsparcia.  

Radny Mirosław Wolak 

Wystąpił z wnioskiem, aby Urząd Gminy - Wójt zweryfikował możliwości finansowe  

i sprawdził w jakiej wysokości można wesprzeć szpital w Kamiennej Górze. 

Radny Piotr Gwóźdź 

Wydaje mu się, że Pan Wójt dosyć jasno potwierdził decyzje radnych. Radny nie wierzy  

w to, że są osoby, które nie chciałyby wspomóc szpitala. Jeśli znajdą się pieniądze to radny 

jest przekonany, że Wójt i Pani Prezes dojdą do porozumienia.  

 

Następnie podjęto głosowanie nad wnioskiem złożonym przez radnego Wolaka. 

Wyniki głosowania:  

„za” – 13 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, , radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski,  

radny J. Polański, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny M. Frasunek,  

radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski /,  

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 2 głosy/ radny P. Gwóźdź, radny D. Chęciński/,  

 

Ad.9. 

Przybliżenie korzyści z przynależności do Aglomeracji Sudeckiej. 

Informację na temat korzyści z przynależności do Aglomeracji Sudeckiej przedstawił  

Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Uważa, że w dalszym ciągu nie mamy wiedzy czy Gmina może samodzielnie aplikować         

o środki będąc w tej organizacji oraz jakie Gmina odniesie korzyści z przystąpienia do 

Aglomeracji. Podkreślił również, że nie jest przeciwny i w każdej chwili możemy przystąpić 

do tej Aglomeracji, przy czym Wójt nie może przyjąć tezy, że nie przystępując będziemy na 

marginesie.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Wyjaśniła, że wola Rady była taka, aby zaprosić przedstawiciela Aglomeracji celem 

zasięgnięcia szerszych informacji. 

 



Radny Adam Ryżowski 

Przypomniał, że celem było rozważenie kwestii przystąpienia do Aglomeracji i korzyści jakie 

z tego tytułu będzie miała Gmina.  

Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej 

Wyjaśnił, że przystąpienie do inicjatywy jest dobrowolne i w każdym momencie można z niej 

wystąpić i nie wiąże się to z żadnymi konsekwencjami. Zachęcił do rozmów z Wójtem gminy 

wiejskiej Kamienna Góra, aby dowiedzieć się jakie ta gmina osiągnęła korzyści                       

z przystąpienia do Aglomeracji i jakie środki udało się już pozyskać. Dodał, że Gmina 

samodzielnie nie będzie miała możliwości przedstawienia swoich problemów, natomiast gdy 

strategia Aglomeracji zostanie uwzględniona w strategii województwa pojawi się szansa, że 

te zapisy, problemy zostaną dostrzeżone i uwzględnione.  

Radny Mirosław Wolak 

Zaproponował, aby Rada podjęła decyzję w miarę wcześnie, bo jeśli mielibyśmy wstępować 

to tylko w momencie, kiedy budowana jest strategia. Po zrealizowaniu strategii zdaniem 

radnego w chwili wejścia nie będzie już tych zadań, którymi Gmina byłaby zainteresowana. 

Dla radnego ważne jest, że będzie jeden przedstawiciel na każdą gminę, gdzie otaczając się 

większością, sojusznikami otrzymuje się pewne potwierdzenie, że zadanie zostanie 

zrealizowane.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że występuje w interesie mieszkańców Gminy i będzie tych interesów bronił. 

Podał przykład Wójta z Kamiennej Góry, który zapewniał Gminę Marciszów, że dostanie 

dofinansowanie z Aglomeracji na budowę wieży widokowej. Okazało się jednak, że nie ma 

mowy o jakichkolwiek pieniądzach i przy naszej pomocy złożył wniosek do współpracy 

polsko - czeskiej, gdzie znaleźliśmy się na liście rezerwowej. I to właśnie budzi wątpliwości 

Wójta. Powtórzył, że na dzień dzisiejszy nie jest przekonany co do słuszności przystąpienia 

do Aglomeracji. Uważa, że trzeba się jeszcze nad tym zastanowić.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Poprosił przedstawiciela Aglomeracji, aby wskazał konkretne korzyści dla Gminy Marciszów, 

bo korzyści dla regionu zostały przedstawione.  

Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej 

Wymienił korzyści, jakie będzie miała Gmina: 

- przedstawienie swoich problemów, które zostaną zapisane, 

- szanse na uzyskanie większych środków finansowych. 

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Wyraził opinię, że priorytety małej gminy są inne niż 106 gmin. Obawia się, że wchodząc  

w powiązanie i dokładając się do tej dużej inicjatywy, Gminy nie będzie stać na jej własne 

inwestycje. Uważa, że owszem budowa drogi S3 jest dla nas ważna, ale ktoś, kto do nas 

przyjedzie nie będzie miał gdzie się wyspać, gdzie zjeść itp.  

Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej 

Podał argument, że kiedy ta droga będzie może pojawić się inwestor, który zainwestuje w sieć 

hotelową, parkingi, co oznacza, że pieniądze wpłyną do budżetu gminy.  

Radny Adam Ryżowski 

Z tego co zrozumiał mogą być zadania szczegółowe, ale są również zadania ogólne. Zgodził 

się z Dyrektorem Cepielikiem, jednak uważa, że nie należy tego zrzucać na jedną instytucję.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Ma wątpliwości czy przy dużych inwestycjach, których dla przykładu może być kilka, 

kilkanaście w roku taką małą Gminę jak Marciszów będzie stać na to, aby zabezpieczyć 

środki chociażby w wysokości 1%. 

 

 



Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej 

Poinformował, że strategia jest tworzona i przystępując teraz, Gmina będzie miała wpływ  

na jej zakres. Wyjaśnił, że to nie jest tak, że realizowane zadania będą realizowane w oparciu 

o listę w ramach strategii, to zestawienie zadań, celów będzie potrzebne po to, żeby później 

położyć nacisk na inwestycje, które te 106 samorządów uznały jako najważniejsze,  

a które również wpływają na rozwój całego regionu. Dodał, że to nie jest tak, że strategia 

rozwiąże problemy każdej z gmin, strategia mówi o zadaniach, które muszą być zrealizowane, 

żeby ten rozwój na południu Dolnego Śląska nastąpił szybciej. 

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Powiedziała, że każda komisja będzie miała możliwość zapoznania się z materiałami,  

które zostały dostarczone przez Pana Augustyniaka. Na komisjach radni mają wypracować 

swoje stanowiska, a projekt uchwały zostanie procedowany na kolejnej sesji. 

Marcin Augustyniak - przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej 

Dodał, że termin przystąpienia do Aglomeracji ma znaczenie, ponieważ to właśnie teraz jest 

tworzona cała strategia. Jego zdaniem też jest więcej korzyści ze wstąpienia do inicjatywy  

niż związanych z nią niewiadomych. Gorąco zachęcił do podjęcia decyzji.  

Radny Andrzej Mitczak 

Złożył wniosek, aby podjąć decyzję czy przystępujemy czy nie do Aglomeracji, ponieważ już 

każdy jakąś wiedzę posiada, a z kolejnych dyskusji i tak nic nie wyniknie. Zdaniem radnego, 

jeśli mamy w tym uczestniczyć to albo teraz albo wcale.  

W dalszej części posiedzenia radna Czesława Olejniczak poruszyła kwestię ilości 

samorządów, które wyraziły chęć przystąpienia i przekazały dokumenty niezbędne do 

tworzenia strategii. Następnie omówiono poszczególne etapy tworzenia strategii oraz 

przewidywany okres jej zakończenia. Radna chciałaby wiedzieć, czy jeżeli Rada podejmie 

uchwałę do końca maja i wypełni ankietę to są jeszcze szanse, żeby nasze zadania były ujęte 

w strategii, czy to już zostanie zaprzepaszczone.  

Marcin Augustyniak- przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej 

Powiedział, że nie jest w stanie jednoznacznie odpowiedzieć na zadane przez radną 

Olejniczak pytanie.  

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Chciałaby wiedzieć jaka jest wola radnych czy będzie procedowana ta uchwała. 

Zaproponowała, aby zorganizować dodatkową sesję, jeżeli tylko będzie taka wola radnych  

i wtedy podjąć uchwałę. 

Następnie podjęto głosowanie nad tym kto z radnych jest za przygotowaniem takiej uchwały  

i jej procedowaniem.  

Rada w głosowaniu jednogłośnie wyraziła swoją wolę do przygotowania uchwały  

i jej procedowania.  

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie. 

 

Ad.10. 

Sprawozdanie z działalności GOPS za 2017 r.  

Sprawozdanie z działalności GOPS za 2017 rok przedstawiła Lucyna Nowak - Kierownik 

GOPS.  

 

Radny Władysław Wróblewski 

Zapytał czy w tym miesiącu dla podopiecznych GOPS był przydzielany jakiś opał.  

Lucyna Nowak- Kierownik GOPS.  

Poinformowała, że tak.  



Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Następnie Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Marciszowie poinformowała, 

że w Biurze Rady dostępna jest ocena zasobów społecznych za 2017 rok. Są to dane 

statystyczne, porównujące wszystkie świadczenia. Zaprasza do zapoznania się z nimi.   

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.11. 

Realizacja wniosków składanych przez Komisje za I kwartał.  

Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili wnioski,  jakie zostały złożone na 

komisjach w I kwartale oraz omówili ich realizację  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zwróciła uwagę odnośnie pracy samych komisji. Zdaniem Przewodniczącej jeżeli temat 

został dopracowany powinny być uzgodnienia. Nawiązała do komisji Oświaty,  

gdzie pojawiła się sytuacja, że nie było Przewodniczącego Dawida Chęcińskiego i cała sfera 

spadła na radną Danutę Wojtas, która nie bardzo wiedziała jak się tematem zająć w danym 

momencie, bo nie miała nic przygotowanego, poza kierowcą, który też nie bardzo wiedział 

jaki jest plan działania.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.12. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ udzielenia dotacji Sudeckiemu Przedsiębiorstwu Robót Drogowych Sp. z o. o.  

w Jeleniej Górze na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  

przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LI/251/18. 

b/ wprowadzenia zmiany w uchwale Nr L/244/18 Rady Gminy Marciszów z dnia  

29 marca 2018 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w oświatowych jednostkach organizacyjnych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Marciszów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LI/252/18. 

c/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony  

do 3 lat, których przedmiotem są te same nieruchomości,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu.  



Uchwała otrzymała nr LI/253/18. 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

Skarbnik Gminy Marciszów Edyta Bania odczytała treść projektu uchwały oraz wyjaśniła 

przyczyny powstałych zmian.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk ponownie odczytała 

treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 7 głosów / radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź, radny M. Frasunek, 

radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński/,  

„przeciw” – 2 głosy / radny W. Wróblewski, radny K. Nowakowski/,  

„wstrzymuje się” – 6 głosów / radny J. Polański, radny A. Ryżowski, radny A. Mitczak,  

radna D. Wojtas, radny M. Wolak, radna J. Adamczyk/ przyjęła projekt uchwały, stanowiący 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LI/254/18. 

e/ wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w zasób mienia Gminy Marciszów 

nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Świdnik w granicy działki nr 105/1 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, będącą w zasobie Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LI/255/18. 

 

Ad. 13.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej o zorganizowanie wspólnego posiedzenia przed majową sesją oraz zaproszenie 

prezesa WZWiK w związku z problemami z zaopatrzeniem w wodę nowych budynków. / 

wniosek Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu/.  

Radna Czesława Olejniczak 

Powiedziała, że jest problem z podłączeniem wody dla budynków nowo budowanych, ludzie 

nie mogą mieszkać, bo nie mają wody. 

W dalszej części posiedzenia ustalono, że ma to być spotkanie wspólne wszystkich komisji.  

Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Radny Edmund Orzechowski 

Zapytał czy dobrze zrozumiał, że jest jakiś mediator między Gminą a WZWiK, bo wspominał 

o tym przedstawiciel Aglomeracji Sudeckiej. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że było rozmowy, w których uczestniczyły trzy kancelarie. Zdaniem Wójta 

możliwe jest, że Pan Augustyniak właśnie te rozmowy miał na myśli mówiąc o mediacjach. 

Następnie Wójt omawiał inne kwestie związane ze sprawą WZWiK- Gmina. Wspomniał,  

że były bardzo poważne, daleko idące rozmowy. Poinformował również, że jesteśmy otwarci 

na dobrą współpracę, zapewnił także, że nie będzie podwyżek cen wody, ani przerw               

w dostawach wody w związku z przejęciem wodociągów. Podkreślił, że mieszkańcy 

Wałbrzycha jako najwięksi odbiorcy wody będą traktowani bardzo poważnie.  



 

Ad.14.  

Sprawy różne.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła o zadawanie pytań odnośnie dostarczonego radnym w materiałach sprawozdania      

z wykonania programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi  

i innymi organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2017 roku.  

Pytania nie wystąpiły.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Radny Julian Polański 

Korzystając z obecności Dyrektora ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” zapytał kiedy będą 

porządkowane tereny po przejściu kanalizacji. Chciałby również wiedzieć czy jest możliwość, 

aby na rachunkach za wodę podawać stan licznika.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Odpowiedział, że na bieżąco są realizowane prace porządkowe i ten porządek będzie 

zrobiony. Natomiast co do rachunków zapowiedział, że nie będzie wskazania stanu 

wodomierza, ponieważ wiąże się to z pewnymi dodatkowymi podmiotami, nigdy też takiego 

wskazania na rachunkach nie było. Program do wystawiania faktur jest ten sam, jak ten,  

z którego korzystała Gmina i nigdy takich wskazań nie było i wszystko się zgadzało. Zdaniem 

Dyrektora wprowadzenie tego zapisu wiązałoby się również z dodatkowymi kosztami,  

na które w tej chwili w opinii Dyrektora, zakładu na to nie stać.   

Radny Adam Ryżowski 

Poruszył kwestię przekopanej drogi w stronę Kolorowych Jeziorek, gdzie według radnego 

powinien być postawiony znak, ponieważ zbliża się długi weekend. Odniósł się również  

do wcześniejszego tematu i powiedział, że z Wałbrzycha dostaje informacje o poprzednim 

stanie licznika, jak i aktualnym, a także podane jest zużycie. Kolejna sprawa, która boli 

radnego to sprawa tego, że jest powołana komisja mieszkaniowa i zdaniem radnego na tej 

komisji zaczynają się zachowywać jak,, panowie spod płotu”. Uważa, że jeżeli komisja 

podejmuje jakieś decyzje to powinna się ich trzymać. Podał jako przykład jedną z rodzin 

żyjącą w konkubinacie. Według radnego w uzasadnieniu powinna być napisana prawda, że 

mieszkanie nie nadaje się, żeby je komuś przydzielić, a nie informacja, że komisja rozpatrzy 

inną ewentualność, jeżeli te osoby zawrą związek małżeński.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

- Zapewnił, że porozmawia z urzędnikiem na temat konkubinatu, jednakże zdaniem Wójta 

jeżeli ktoś ma kilkanaście czy kilkadziesiąt tysięcy, żeby przeznaczyć je na remont to nie 

czekałby latami na mieszkanie.  

- Odnośnie drogi na Kolorowe Jeziorka Wójt Wiesław Cepielik uzupełni wypowiedź Wójta.  

- W kwestii faktur za wodę Gmina cały czas bazuje na tym samym programie i faktury są 

według Wójta bardzo czytelne.  

Radny Adam Ryżowski 

Zapytał czy jest możliwość uzyskania informacji o tym jak funkcjonuje nowy zbiornik, 

dystrybutor, ponieważ są różne słuchy na ten temat.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że różne informacje są spowodowane tym, że dokonano rzeczy niemożliwych,  

a mianowicie wiemy teraz kiedy jest tankowane paliwo i ile oraz gdzie jeżdżą kierowcy.  

Zbiornik jest na gwarancji, więc Wójt zobliguje kierownika,  

aby dokonać przeglądu.  

 

 



Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Uzupełnił wypowiedź Wójta. Poinformował, że to nie jest tak, że na tej drodze na Kolorowe 

Jeziorka są jakieś dziury po przejściach kanalizacji, ponieważ jest to na bieżąco 

podsypywane. Z wykonawcą ustalono, że jutro te trzy przejścia mają zostać zaasfaltowane.  

Radny Mirosław Wolak 

Zadał pytanie czy nasi kierowcy tankują paliwo do swoich pojazdów poza tym zbiornikiem. 

Założenie było, żeby tankowali tylko z tego zbiornika wówczas zdaniem radnego zasadna 

była inwestycja na zakup tego dystrybutora.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że takiego pozwolenia nie ma, jeżeli są to jakieś przypadki, o których Wójt nie 

wie. Jeżeli w trasie to owszem tak jest. 

Radny Mirosław Wolak 

Co do faktur za wodę, radny nie zgadza się z poprzednimi wypowiedziami i uważa, że płatnik 

musi wiedzieć za co płaci. Zdaniem radnego musimy dążyć do tego, aby ta informacja była 

czytelna, czyli stan poprzedni i bieżący licznika powinien być na fakturze. Radny zdaje sobie 

sprawę, że aktualny program na to nie pozwala, ale nic nie stoi na przeszkodzie,  

żeby urzędnik ten stan wpisał na fakturę. Odnośnie komisji mieszkaniowej, radny wyraził 

opinię, że jest lekko zbulwersowany tą argumentacją, bo jeżeli taka faktycznie jest                  

w protokole to popiera radnego Ryżowskiego, że coś jest nie tak.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że tak właśnie na początku proponował, aby to mieszkanie sprzedać, żeby odzyskać 

pieniądze. Jednak zdaniem Wójta, kiedyś uparto się, żeby powołać komisję na mieszkania, 

których nie ma i taką też wolę radnych Wójt uszanował.  

Radny Julian Polański 

Powrócił do tematu faktur i dodał, że właśnie na tym polega problem, że wydawało się za 

dużo i to nie tylko radnemu, ale też innym osobom i nic nie można wyjaśnić.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Wyraził opinię, że stwierdzenie, że niczego nie można wyjaśnić jest ,,poniżej pasa”. 

Poinformował, co jest podane na fakturze, dlatego też mówienie, że radny nie wie za co płaci 

jest nie prawdą.  

Radny Julian Polański 

Wytłumaczył, że nie może sprawdzić poprzedniego licznika, musi ufać ZGK. Nie wie kiedy 

te liczniki są spisywane. 

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Dodał, że radny Julian Polański był w siedzibie ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” trzy razy  

i jest możliwość podania odczytów za nawet 2-3 lata wstecz. Zapowiedział, że nie będzie 

robił zdjęć i wysyłał stanów liczników do faktur.   

Radny Adam Ryżowski 

Dla radnego jest to dziwne, bo skoro zakład energetyczny jest zobowiązany do wykazywania 

poprzedniego i bieżącego stanu licznika, wodociągi wałbrzyskie i inne instytucje mają tak 

samo. Skierował pytanie do Dyrektora Cepielika, co w sytuacji kiedy radny nie zgadza się  

z podanym przez ZGK zużyciem, jakim dokumentem wówczas dysponuje zakład,  

kiedy sprawa idzie do sądu. Czy zakład jest w stanie wtedy udowodnić podane zużycie.  Jeśli 

jest to w dokumentach, to jaki problem, żeby pracownik wpisywał na fakturze te stany 

liczników.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Powiedział, że to było już tłumaczone, Pan Julian był trzy razy w ZGK. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że taki sposób rozliczania jest już od kilku lat i nikt nie wnosił żadnych 

zastrzeżeń i nagle pojawiło się coś, co być może jest jakimś niedopatrzeniem, bo mamy taki 



program, który funkcjonuje i został on dopuszczony zgodnie z prawem. Dodał, że możemy 

wystąpić o zakup programu za kilkaset tysięcy z pełną obsługą.  

Radny Julian Polański 

Nawiązał do wypowiedzi dyrektora i zaproponował, że skoro nie będą wpisywane na 

fakturach stany liczników to może będzie podane do publicznej wiadomości, w jakie dni są 

spisywane te liczniki, żeby radny wiedział, kiedy ma sobie spojrzeć na swój stan licznika.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że radni wiedzą, że powoli przechodzimy na system elektroniczny i w ogóle  

nie musimy wchodzić do ludzi, podjeżdża się tylko pod budynek i jest odczyt.  

Radny Władysław Wróblewski 

Zwrócił się do Przewodniczącej Rady Gminy, ponieważ jest zbulwersowany zachowaniem 

sołtysa Sędzisławia, ponieważ wie jakie gesty w kierunku radnych pokazał sołtys  

i w związku z tym radny czuje się obrażony. Poprosił o przeproszenie wszystkich radnych,  

a w szczególności siebie, ponieważ widział, jaki gest pokazał sołtys.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Powiedziała, że trudno jest jej to ocenić, ponieważ tych gestów nie widziała, a na sali nie ma 

monitoringu. Następnie zapytała Wójta Gminy Marciszów o działkę w Wieściszowicach  

przy cmentarzu, która również ma być przedmiotem przekazania.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że czekamy na ustalenia od dyrekcji Agencji. Po uzyskaniu wszystkich 

informacji Rada zostanie poinformowana o ustaleniach.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła o interwencję Marię Bych- radną Powiatu Kamiennogórskiego w sprawie stanu 

dróg po zimie, chodzi o zebranie piasku, a także o sprawę rozbitej szyby, ponieważ szkło leży 

na drodze powiatowej do dzisiaj.  

Radny Adam Ryżowski 

dodał, że w dniu wczorajszym byli pracownicy Powiatu, bo uprzątali mosty,  

a ta rozbita szyba nadal została na drodze.  

Maria Bych- Radna Powiatu Kamiennogórskiego 

Powiedziała, że na pewno nie byli poinformowani, dlatego też to zostało nie zebrane. Prosiła, 

aby na przyszłość dzwonić osobiście do radnej. 

Radny Kazimierz Nowakowski 

Zapytał czy jest jakaś możliwość czyszczenia rowów w tym roku, ponieważ mieszkańcy 

dolnej części Pastewnika zwrócili się do radnego z prośbą o poruszenie tej kwestii.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że jest mowa tylko o zleceniu, ponieważ nie ma już w ogóle pracowników, kolejna 

osoba jest na chorobowym,  a dodatkowych chętnych do pracy również brakuje. Jeżeli chodzi 

o jakąś mechaniczną obróbkę to obłożenie jest bardzo duże i bardzo trudno jest uzyskać 

wolne terminy. Dodał, że problem jest również z wywożeniem szamb i możliwe, że będziemy 

musieli skorzystać z usług zewnętrznych.  

Radny Andrzej Mitczak 

Nawiązał do wypowiedzi radnej Bych, która powiedziała, żeby problemy zgłaszać jej 

telefonicznie. Minął miesiąc, kiedy radny zgłaszał problem znaku 12 ton i nikt nawet się w tej 

sprawie nie skontaktował z radnym. Zdaniem radnego może wystarczy dać tabliczkę pod tym 

znakiem, że nie dotyczy mieszkańców, bo w końcu chcą oni jakoś móc na tej wsi 

funkcjonować.  

Maria Bych- Radna Powiatu Kamiennogórskiego 

Poinformowała, że wniosek radnego Andrzeja Mitczaka został złożony 15 kwietnia i na sesji 

radna rozmawiała ze starostą, który odpowiedział, że jak najbardziej te podmioty, które muszą 



korzystać z tej drogi, rolnicy, kierowcy autobusów na pewno nie będą mieli zabronionego 

korzystania z tej drogi. 

Radny Dawid Chęciński 

Przypomniał temat dziury na drodze koło ENGRAMU, która jest coraz większa, co powoduje  

problemy z przejazdem. Radny prosi, aby w harmonogramie prac wziąć to pod uwagę. 

Zapytał również o kwestię braku oświetlenia na ulicy Spółdzielczej, na co zostały 

przeznaczone środki w wysokości 30 tys. zł. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że było spotkanie i objazd po tych wszystkich miejscach, na kładce koło piekarni 

również jest szansa, żeby to oświetlenie zrobić. Niestety Wójt nie miał szans, aby śledzić 

temat na bieżąco. Wójt będzie w tej kwestii rozmawiać z Panem Markiem Banasiem 

- Kierownikiem Referatu ITI.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Przypomniała o zbliżającym się końcu roku szkolnego i uhonorowaniu przez Radę uczniów 

najzdolniejszych. Prosi o dalszą partycypację radnych w tym, aby jakieś nagrody ci uczniowie 

otrzymali.  

 

Ad.15. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

15:10 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


